
 

 

 

 

 Protokół Nr XXXVII/2021 

sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 29 października 2021 roku 

 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 11.35 a zakończono o godz. 13.05.  

 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście w osobach: 

1. Pan Grzegorz Gajewski –  Burmistrz Miasta i Gminy Opatów, 

2. Pan Marcin Słapek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, 

3. Kierownicy referatów oraz pracownicy UMiG w Opatowie. 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad  sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Zatwierdzenie Protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Opatowie.  

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej z analizy oświadczeń majątkowych radnych  za 2020  

    rok.   

6. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy z analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do  

    ich złożenia za 2020 rok. 

7. Informacja Ośrodka Pomocy Społecznej w Opatowie dotycząca problematyki osób starszych oraz  

    oferowanego im wsparcia w zakresie obowiązującego prawa i realizowanych zadań, 

    a) dyskusja  

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2021 rok, 

    b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów  

        na lata 2021 – 2035, 

    c) przyjęcia Programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi  

        podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 roku, 

   d) uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów  

        zamieszkałych na terenie Gminy Opatów, 

   e) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy  

       Opatów, 

   f) wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Opatów porozumienia z Powiatem  

       Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego  

       dla Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021 – 2030. 

  9. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Opatów  z działalności za okres pomiędzy  

      sesjami. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski, sprawy różne i informacje. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.1. 

Pani radna Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - dokonała otwarcia obrad XXXVII 

sesji Rady Miejskiej w Opatowie, powitała radnych Rady Miejskiej, Pana Grzegorza Gajewskiego – 

Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, Pana Marcina Słapka – Zastępcę Burmistrza Miasta i Gminy 

Opatów, pracowników Urzędu MiG oraz mieszkańców MiG Opatów. 

 

Ad.2. 

Pani radna Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - poprosiła radnych  o zalogowanie się 

terminalami do systemu. Na podstawie zalogowanych terminali do systemu i listy obecności 

stwierdziła prawomocność obrad sesji. W sesji uczestniczy 10 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 

Wykaz  
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zalogowanych terminali do systemu przedstawia załącznik Nr 1 do Protokołu. Lista ustalenia kworum  

stwierdzająca prawomocność obrad sesji przedstawia załącznik Nr 2 do Protokołu.  

 

Ad.3. 

          Pani  radna  Beata  Górecka  -  Przewodnicząca Rady  Miejskiej – przedstawiła proponowany                    

          porządek obrad sesji w treści jw. 

 

Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanego porządku obrad sesji. 
 

Rada Miejska przyjęła  jednogłośnie w trybie głosowania jawnego imiennego zaproponowany 

porządek obrad sesji 10 głosami ,,za’’, 0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’.  

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. Imienne głosowanie przyjęcia porządku obrad sesji 

przedstawia załącznik Nr 3 do Protokołu. 

 

Ad. 4. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że nie wpłynęły do 

niej żadne uwagi do Protokołu z sesji Rady odbytej w dniu 30 września 2021 roku.  

 

Rada Miejska zatwierdziła jednogłośnie w trybie głosowania jawnego imiennego bez wniesienia 

uwag Protokół Nr XXXVI/2021 sesji Rady Miejskiej w Opatowie odbytej w dniu 30 września 2021 

roku, 11 głosami „za”, 0 głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów „wstrzymujących się’’. W głosowaniu 

wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie zatwierdzenia Protokołu przedstawia załącznik Nr 4 do 

Protokołu. 

 

Ad.5. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej -  przedstawiła pisemną informację  

z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w Opatowie za 2020 

rok.  

( stan. zał. do Prot. ). 

 

Ad.6. 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – przedstawił pisemną informację z analizy 

oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich złożenia za 2020 rok. ( stan. zał. do Prot.). 

 

Ad.7. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej -  stwierdziła, że informację Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Opatowie dotyczącą problematyki osób starszych oraz oferowanego im 

wsparcia w zakresie obowiązującego prawa i realizowanych zadań, była szeroko omówiona przez p. 

Kierownik OPS na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Rady 

Miejskiej  

w Opatowie. ( stan. zał. do Protokołu ). 

 

b) dyskusja: 

W tym punkcie obrad głosu nie zabierano. 

 

Ad.8. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej -  stwierdziła, że sprawozdanie  

z przebiegu realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Opatów na 

lata 2016 – 2022, było przesłane radnym w materiałach na sesję. Było także omówione na posiedzeniu 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie. ( stan. zał. do 

Protokołu ). 

 

b) dyskusja: 

W tym punkcie obrad głosu nie zabierano. 
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Ad.8. 

a) Pani Sylwia Partyka – Zastępca Głównego Księgowego – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Opatów na 2021 rok,  

 

 

 

 

 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – 

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. ( stan. zał. do 

Prot. ). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XXXVII/329/2021 w sprawie zmian  w  budżecie  Gminy  Opatów  na  2021  rok, 11 głosami  

,,za’’, 

0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu.  

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 5 do 

Protokołu.  

 

b) Pani Sylwia Partyka – Zastępca Głównego Księgowego - przedstawiła projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 

2021 – 2035,   

 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – 

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. ( stan. zał. do 

Prot. ). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XXXVII/330/2021   zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Opatów na lata 2021 – 2035, 11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 

głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 11 

radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 6 do Protokołu.  

 

c) Pan Jarosław Czub – Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Promocji – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Opatów z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2022 roku, 

 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki 

Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 

przedłożonego projektu uchwały. ( stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XXXVII/331/2021 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 

roku, 

11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi 

załącznik do Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia 

załącznik  

Nr 7 do Protokołu.  

 

d) Pani Dominika Kędziora – Kierownik OPS w Opatowie – przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie 
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uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów  

zamieszkałych na terenie Gminy Opatów, 

 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki 

Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 

przedłożonego projektu uchwały. ( stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XXXVII/332/2021 w sprawie   uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów  zamieszkałych na terenie Gminy Opatów,  11 głosami ,,za’’, 0  

głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. W 

głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 8 do Protokołu.  

 

 

 

 

e) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Opatów, 

 
Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki 

Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 

przedłożonego projektu uchwały. ( stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XXXVII/333/2021 w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Opatów, 11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów 

,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 11 

radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 9 do Protokołu.  
 

f) Pan Jarosław Czub – Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Promocji – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Opatów 

porozumienia  

z Powiatem Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021 – 2030. 
 

Pan radny Waldemar Bocheński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. ( stan. zał. do Prot.). 

 

W sprawie projektu uchwały głos zabierali: 

Pan radny Andrzej Adamski – zapytał, na ile ta strategia będzie wiążąca dla Gminy Opatów. Czy 

będą się z nią wiązały jakieś sankcje i czy ta strategia nie zwiąże Gminie Opatów rąk w zakresie 

własnych działań, gdyby one do końca nie były zgodne ze strategią, ale np. były korzystne dla 

Opatowa?. 

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – w odpowiedzi poinformował, że ta strategia 

jest opracowywana dla obszaru strategicznej interwencji Dolina Wisły tj. dla gmin wymienionych  

w uchwale po to, aby nie zostały pominięte przy rozdziale środków unijnych w następnym rozdaniu. 

Miasta przemysłowe mają swój obszar strategicznej interwencji a miasta związane z Górami 

Świętokrzyskimi mają swój obszar bardzo aktywnie działający. Aktualnie pojawił się obszar 

strategicznej interwencji dla gmin uzdrowiskowych, a nasz rejon jak wyjaśnił był by białą plamą na 

mapie, dlatego doszło do porozumienia gmin naszego regionu w celu wspólnego wdrażania projektów 

ponadlokalnych łączących wszystkie lub większość gmin. Nie będzie to w żaden sposób dla Opatowa 

wiążące lecz  
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z korzyścią dla miasta, ponieważ równolegle my przystępujemy do opracowywania strategii dla 

Gminy Opatów. Będą to zatem dwie równoległe strategie ponadlokalne np. w ramach turystyki ( np. 

ścieżka rowerowa z Opatowa do Sandomierza) i strategia własna. Razem mają współgrać. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XXXVII/334/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Opatów 

porozumienia z Powiatem Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania Strategii 

Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021 

– 2030, 11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi 

załącznik do Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia 

załącznik Nr 10 do Protokołu.  
 

Ad.9. 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – zabierając głos przedstawił sprawozdanie  

z działalności pomiędzy sesjami informując, że w tym okresie zarówno on i jego Zastępca  

 

 

 

 

uczestniczyli w następujących spotkaniach i wydarzenia: wspólnie z radnymi p. Stanisławem 

Wysopalem i p. Andrzejem Żychowskim wzięli udział w spotkaniu z Prezesem Spółdzielni 

Mieszkaniowej p. Jackiem Kotkowskim w sprawie współpracy dotyczącej remontu schodów 

przy bloku Kopernika 1; udział w konferencji naukowej w OOK dotyczącej projektu 

powołania Centrum Templariuszy w Opatowie i ich bytności na tym terenie. Poinformował, 

że następna konferencja w tym zakresie odbędzie się w maju; udział w spotkaniach wspólnie 

z Zastępcą Burmistrza p. Marcinem Słapkiem z inicjatywy radnego p. Marka Rysiaka  z 

mieszkańcami sołectw: Okaliny - Wieś, Tudorowa, Nikisiałki Małej, Oficjałowa, Karwowa, 

Okaliny – Kolonia, Wąworkowa. Przy czym podziękował radnemu za zorganizowanie 

spotkań  

i mieszkańcom sołectw za liczny udział; także wspólnie z Zastępcą Burmistrza wzięli udział  

w spotkanie z nauczycielami oraz w akademii z okazji święta Edukacji Narodowej w SP Nr 2 

i w SP Nr 1; udział w szkoleniu obronnym dla burmistrzów w ŚUW; wspólnie z Zastępcą 

Burmistrza p. Marcinem Słapkiem i p. Kierownikiem Grzegorzem Mizerą dokonano próby 

odbioru boiska przy SP Nr 1, w związku z rozwiązanie umowy z jego wykonawcą  

i koniecznością wypełnienia formalności związanych z rozliczeniem wykonanych robót, w 

celu ogłoszenia nowego przetargu na dokończenie tej inwestycji; wspólnie z Przewodniczącą 

Rady p. Beatą Górecką wzięli udział w uroczystych obchodach 50 rocznicy zawarcia związku 

małżeńskiego. 11 parom wręczyli medale od Prezydenta RP; udział w konferencji prasowej 

na Opatowskim Rynku, w której udział wzięli także: Zastępca Burmistrza p. Marcin Słapek, 

radny p. Waldemar Bocheński, Posłowie p. Krzysztof Lipiec, p. Marek Kwitek i p. Andrzej 

Kryj oraz Starosta Opatowski i radni powiatowi, w związku z otrzymaniem przez Opatów 

10mln20tys. zł dofinansowania z programu inwestycji strategicznych z Polskiego Ładu na 

utworzenie Centrum Templariuszy, które jak dodał przyczyni się do wzrostu zainteresowania 

Opatowem oraz wpłynie na ubogacenie oferty turystycznej. Pieniądze te będą przeznaczone 

na wyposażenie budynku po dawnym więzieniu i na zagospodarowanie Bramy Warszawskiej 

oraz na zagospodarowanie małej architektury na terenie miasta. 

Ponadto poinformował: 

- o podpisaniu aktu notarialnego na kupno budynku przy ul. Słowackiego 1, który posłuży 

Gminie przy budowie Europejskiego Centrum Templariuszy, 

- o spotkaniu ze Spółką OBO, która wygrała przetarg na rewitalizację Skweru Gombrowicza, 

w celu określenia zamierzeń projektowych. Aktualnie trwa przygotowywanie dokumentacji 

projektowej,  

- o przekazaniu sprzętu dla OOK w postaci laptopów, tabletów, zestawu klocków, gier 

edukacyjnych, w ramach projektu napisanego przez p. dyrektor. Z tego sprzętu będą 

korzystały  osoby uczestniczące w zajęciach w OOK, 
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- o rozpoczętej przebudowie drogi dojazdowej do pól w Czernikowie Opatowskim. Na to 

zadanie pozyskano 50% dofinansowania z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, 

- o drugim otwarciu ofert na wykonanie skweru Żołnierzy Wyklętych. Najniższa oferta  

w drugim przetargu wynosi 378tys.zł.i jest o ponad 50 tys. zł niższa w stosunku do 

pierwszego przetargu. Aktualnie trwa analiza ofert pod względem formalnym. 

- o ogłoszonym przetargu na budowę basenu na Kani, 

- o uzyskaniu zgody Konserwatora Zabytków na pokrycie dachu budynku Urzędu blachą 

gontopodobną, a nie gontem, co znacznie obniży koszty inwestycji, 

Na zakończenie poinformował o otwarciu ofert na wyposażenie klasopracowni w SP Nr 1  

i w SP Nr 2 ( po trzy w każdej szkole) i jeśli nie wystąpią żadne problemy to na koniec roku 

radni będą mogli obejrzeć ultranowoczesne pracownie, z których będą korzystać uczniowie 

tych szkół. 

 

 

 

 

 

 

 
 

W sprawie przedstawionego sprawozdania głos zabierali: 

Pan radny Andrzej Żychowski – zapytał, czy są określone na dzień dzisiejszy jakieś ramy czasowe 

realizacji tak ważnych inwestycji wymienionych przez p. Burmistrza np. Skwer, Rynek, Centrum 

Templariuszy, ponieważ mieszkańcy zadają radnym takie pytania?. 

 

Pan radny Wiesław Suska – zabierając głos stwierdził, że z tego co zrozumiał wymieniona przez p. 

Burmistrza kwota z Polskiego Ładu w wysokości ponad 10mlnzł w całości będzie przeznaczona na 

Centrum Templariuszy, natomiast z wcześniejszych rozmów wynikało, że z tego programu będzie 

możliwość założenia brakujących lamp i zrobienia kilku dróg. Prosi o wyjaśnienie. 

 

Odpowiedzi na poruszone zagadnienia udzielił p. Burmistrz Grzegorz Gajewski informując:  

- jeżeli zostanie podpisana umowa na Skwer Żołnierzy Wyklętych to powinien powstać w ciągu 40 

dni od daty zawarcia umowy, a ta zostanie zawarta za ok. 2 tygodnie. Idzie zima więc warunku 

atmosferyczne będą istotne, natomiast jak stwierdził nie wyobraża sobie sytuacji, aby nie został on 

wykonany  do dnia 1.03, w którym obchodzony jest Narodowy Dzień Pamięci o Żołnierzach 

Wyklętych, 

- jeśli chodzi o basen – sądzi, że realny termin to jesień 2022 roku, ale otwieranie basenu jesienią mija 

się z celem, więc maj 2023 roku na sezon letni, 

- Rynek i Skwer Gombrowicza – jesień 2022 roku, 

- Muzeum Templariuszy – w ciągu sześciu miesięcy od daty przyznania środków należy skutecznie 

ogłosić przetarg na wykonanie prac. Będą to bardzo rozległe prace z różnych dziedzin, w związku z 

tym termin nie jest znany.  

Podkreślił, iż chciałby, aby wszystkie inwestycje zaplanowane w tej kadencji zostały wykonane do jej 

końca, czyli do października 2023 roku ( rewitalizacja, oczyszczalnia ścieków, wymiana lamp na 

ledowe w mieście, Centrum Templariuszy). 

Następnie poinformował, że Gmina jest przygotowana na przetarg wykonania dachu na budynku 

Urzędu i jeżeli warunki atmosferyczne pozwolą to w zimie zostanie ta inwestycja wykonana, 

- w kwestii wydatkowania całej kwoty na Templariuszy wyjaśnił, że faktycznie cała kwota z 

Polskiego Ładu została przeznaczona na Templariuszy, ponieważ to był program pilotażowy. Dodał, 

że  

z pierwszego naboru nie udało się pozyskać środków na oczyszczalnię ścieków i rekultywację 

wysypiska śmieci. Nabory na Polski Ład będą się pojawiać cyklicznie. Drugi nabór będzie do końca 

listopada i będą składane inne wnioski m.in. na wymianę lamp, 

- do końca października ma ukazać się lista dróg, na które będzie dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Lokalnych. Gmina złożyła wnioski na siedem dróg, na które ma otrzymać środki tj.: przez wieś 

Marcinkowice, z Kobylan do Strzyżowic, z Balbinowa do Przeuszyna i w mieście na ulice: Cmentarna 

(do cmentarza i w stronę ul. Dorzecznej) oraz Cegielniana z Kanią. Poinformował przy tym, że na 

zabezpieczenie wkładu własnego potrzebna jest kwota ok.1mln900tys.zł. 
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Pan Marcin Słapek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy – w uzupełnieniu wypowiedzi p. 

Burmistrza odniósł się do pytania radnego p. Andrzeja Żychowskiego informując, że wykonanie 

inwestycji na terenie Gminy Opatów blokują trzy rzeczy: nowa formuła ustawy o zamówieniach 

publicznych, która znacznie wydłuża czas działania; utrudniona dostępność do towarów przez 

pandemię koronawirusa; brak siły roboczej i rosnące ceny, stąd opóźnienia w terminach 

realizowanych dotychczas inwestycji.  

Biorąc natomiast pod uwagę zakres planowanych inwestycji potwierdził, iż opóźnienia na pewno 

będą, dlatego trudno jest udzielić precyzyjnej informacji co do terminów faktycznego ich zakończenia.  

 

Na tym wyczerpano ten punt porządku obrad sesji. 

Ad.10. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała Radę, że interpelacje 

i zapytania na piśmie nie wpłynęły.  

 

Radni nie zgłaszali interpelacji i zapytań ustnie. 

Ad.11. 

W wolnych wnioskach, sprawach różnych i informacjach głos zabrali:  

Pan radny Rafał Schab – prosząc o głos zapytał, czy p. Burmistrz widzi w najbliższym czasie jakieś 

źródło finansowania na wykonanie chodnika i kanalizacji w ul. Granicznej. Mieszkańcy upominają się  

 

 

 

 

 

o te inwestycje twierdząc, że  wiosek o kanalizację był zgłaszany jeszcze za kadencji p. Burmistrza 

Chanieckiego?. 

 

Pan radny Andrzej Adamski - prosząc o głos poinformował, iż jakiś czas temu wystąpił do 

Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach w sprawie budowy chodnika w ul. Leszka 

Czarnego z poparciem części mieszkańców. Następnie odczytał fragment udzielonej mu odpowiedzi,  

z której wynika, że ten chodnik na obecną chwilę nie znajduje się w planach inwestycyjnych 

Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich ze względów finansowych. Następnie ŚZDW 

poinformował, że szansę na szybszą realizację zadania może zwiększyć inicjatywa samorządu 

lokalnego poprzez bezpośrednie zaangażowanie rzeczowe lub finansowe tj. opracowanie 

dokumentacji  

i sfinansowanie w znacznej wysokości całego zadania, bieżące utrzymanie wybudowanego chodnika,    

a także pokrycie innych kosztów pośrednich jeśli takie wystąpią. Po czym stwierdził, że nie ma 

żadnych zmian w stanowisku ŚZDW  w tym zakresie. 

Ponadto zapytał, jakie zmiany przyniesie w budżecie tzw. Nowy Ład w szczególności, w zakresie 

dochodów z podatku dochodowego od osób fizycznych. Czy i jaki to będzie przewidywany 

uszczerbek?. Poinformował, że w Internecie istnieje kalkulator, który pokazuje ile poszczególne 

samorządy mogą stracić dochodów własnych. W przypadku Gminy Opatów była to kwota ponad 

2mlnzł., ale ze względu na to, że jest to prywatna strona więc uważa, że te szacunki nie muszą się 

pokrywać ze stanem faktycznym. Kontynuując dodał, że w związku z podwyższeniem kwoty wolnej 

od podatku od osób fizycznych z pewnością były dokonywane wstępne analizy na rok 2022. Osobiście 

uważa, że zabieranie samorządom dochodów własnych i udzielanie pieniędzy z budżetu centralnego 

jest  zaprzeczeniem idei samorządności i powrót do trendu centralizacji z przed 89. Podkreślił, że 

wiele samorządów buntuje się przeciwko takiemu stanowi rzeczy, w związku z tym zwrócił się z 

propozycją o rozważenie  wyrażenia stanowiska w tej sprawie przez samorząd Opatowa w formie 

uchwały jeszcze przed końcem roku. 

 

Pan Stanisław Wysopal – zabierając głos stwierdził, że mieszkańcy miasta zwracają uwagę na 

nierównomierne zapalanie lamp ulicznych na terenie miasta. W związku z tym wnosi  

o zsynchronizowanie zapalania lamp o jednej porze.  

 

Pan radny Wiesław Suska – zabierając głos zwrócił się do radnego p. Wysopala z informacją, że 

lampy zostały już przestawione na czas zimowy, bo taka sama sytuacja jest na wsi. Kontynuując zadał 

pytanie i imieniu p. Sołtys, czy coś wiadomo jest nt. chodnika w ul. Legionów?. 
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Pan radny Andrzej Żychowski – zapytał, czy w związku z tworzeniem budżetu na rok przyszły są  

planowane środki i podejmowane działania w zakresie miejsc pod inwestycje w ciągu planowanych 

dróg i środki na oczyszczenie studzienek burzowych?. Temat ten poruszał bowiem p. Kierownik 

Mizera na posiedzeniu Komisji. 

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – w odpowiedzi poinformował: 

- na oczyszczanie studzienek co roku jest w budżecie zabezpieczana kwota i na następny rok też 

będzie zabezpieczona, 

- tereny inwestycyjne – na zakup nieruchomości co roku w budżecie jest przewidziana określona 

kwota. Jeśli zajdzie potrzeba jej zwiększenia, bo będzie możliwość zakupu nieruchomości to środki 

zostaną przesunięte, 

- chodnik na ul. Legionów – w związku z tym, że obwodnica będzie omijać Opatów i ul. Legionów 

spadnie z kategorii dróg krajowych do kategorii dróg wojewódzkich, GDDKiA nie jest 

zainteresowana budową chodnika w tym miejscu. Podobnie jest z chodnikiem od Oficjałowa. Z trzech 

planowanych chodników został tylko chodnik na odcinku Adamów – Balbinów, który jest na 

ukończeniu. Przez najbliższe 4 lata tych  do czasu oddania obwodnicy dwóch chodników nie będzie.  

Ponadto podkreślił, że nie jest zwolennikiem finansowania inwestycji na drogach nie będących 

własnością gminy, ponieważ jest cała masa ulic i dróg własnych do remontu. Podobnie jest z 

chodnikiem w ul. Granicznej, to nie jest droga gminna, 

- kanalizacja w ul. Granicznej – gmina oczekuje na pieniądze unijne z rozdania 21.27, 

 

 

 

 

 

 

 

- ujednolicenie oświetlenia ulicznego – w chwili obecnej jest zróżnicowanie w czasie zapalania się 

lamp. Palą się godzinę wcześniej. Zostały przestawione zegary na czas zimowy sterowane ręcznie, 

których jest kilka, stąd różnica w czasie zapalania i wyłączania lamp. Po wymianie lamp na ledowe 

będzie możliwość centralnego sterowania włączaniem lub wyłączaniem oświetlenia, 

- luka w dochodach własnych – ta sytuacja była podnoszona na forum miasteczek polskich w miesiącu 

wrześniu. Przedstawiciele rządu zapewniali wówczas, że na rok 2022 zapewnią dofinansowanie, które 

wyrówna te straty. Opatów faktycznie straci ok. 2mlnzł. Problem tkwi w tym, że dochody własne 

gminy, które zostaną gminie zabrane gmina może przekazać na bieżące wydatki, a pieniądze z centrali 

można przeznaczyć tylko na inwestycje. Liczy na to, że zostanie opracowany system, który pozwoli 

wyrównać straty samorządów. 

 

Na tym zakończono realizację tego punktu obrad sesji. 

Ad.12. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – w związku z wyczerpaniem 

przyjętego porządku obrad, przyjętą formułą dokonała zamknięcia obrad XXXVII sesji Rady 

Miejskiej  

w Opatowie. 

 

 

Na tym Protokół zakończono. 

 

               Protokołowała:                                                                                           Przewodnicząca 

                            Rady Miejskiej w Opatowie 

              ( mgr Teresa Głąb )        

  

                                   ( mgr Beata Górecka ) 

 

 

 

Pełny przebieg obrad sesji pod adresem:  

https://transmisjaobrad.info/videos/4314/sesja-rady-miejskiej-w-opatowie 

 


